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Tisztelt Elnök Úr!

Az Alaptörvény 7. cikk (1)-(2) bekezdése, valamint az Országgyűlésről szóló 2012. évi XXXVI. 
törvény 42. § (8) bekezdése alapján írásbeli választ igénylő kérdést kívánok benyújtani

Az írásbeli választ igénylő kérdés címzettje: Dr. Palkovics László, technológiai és ipari miniszter

Az írásbeli választ igénylő kérdés címe: "Kivándorlóország. Bevándorlóország."

Tisztelt Miniszter Úr!
 
Egy nemrég napvilágot látott elemzés arra hívja fel a figyelmet, hogy egyre nő az igény a szak- és
fizikai munkások iránt Magyarországon, viszont nagy arányú a pályaelhagyás és a kivándorlás. Az
állásportál dolgozatából kiderül, hogy az oldalon feladott fizikai és szakmunkás munkavállalókat
toborzó  hirdetések  száma harmadával  emelkedett  idén  augusztusban.  Viszont  az  egy  hirdetésre
érkező jelentkezések átlaga jelentősen csökkent.
 
Az  érintett  munkavállalók  körében  idén  augusztusban  2000  ember  bevonásával  végzett  online
felmérés alapján a válaszadók 90 százaléka gondolkodott már a pályaelhagyáson, 66 százalékuk
pedig lépéseket is tett annak érdekében, hogy más területen tudjon elhelyezkedni.
 
Ezen  felül  jellemző  a  kivándorlás  is:  az  osztrák  társadalombiztosítás  adatbázisa  szerint  idén
júliusban csaknem 114 500 magyar dolgozott Ausztriában, míg 10 évvel korábban ez a szám éppen
csak meghaladta a 40 ezret.
 
Ez  utóbbi  témával  kapcsolatban  egyébként  nehéz  megbízható  információkhoz  jutni,  mintha
szégyellné a kormányzat, hogy a munkaerő-kiáramlás mértékét nem tudta megállítani.
 
Egy  2015-ös  tanulmány  megjegyzi,  hogy  az  Ausztriába  és  Németországba  „irányuló
munkaerőmozgás egy része ingázási jellegű, ami nyomon követhető, a teljes migrációs folyamat
nagyságrendjéről viszont nincs megbízható adat. Az, hogy nem tudható pontosan, hogy ténylegesen
mennyien (de valószínűsíthetően százezres nagyságrendben) élnek és dolgoznak a magyarok közül
külföldön,  az  ezt  számításba  venni  nem tudó  teljeskörűsítési  eljáráson  keresztül  kihat  a  hazai
munkaerő-piaci statisztikák megbízhatóságára is.”



 
 
Ugyanakkor a KSH a 2022. augusztusi gyorsjelentésében 88,5 ezer fő a magyarországi háztartások
külföldön dolgozó tagjainak száma, és az adatok alapján csökkenő tendenciát mutat a választások
óta. Mindezt összevetve a fentebb említett osztrák társadalombiztosítási adattal némi disszonanciára
lehetünk figyelmesek.
 
Tisztelt Miniszter Úr, ezek után kérdezem:
 
- Mit kívánnak tenni a munkaerő-kiáramlás megfékezése érdekében?
 
-  Van-e  konkrét  adatuk  arról,  hogy  mennyi  a  magyar  munkavállalók  száma,  akik  külföldön
dolgoznak? Ha igen, kérem, ossza meg velem válaszában! Ha nincs, kérem, indokolja, hogy miért
nincs!
 
Várom propagandamentes, érdemi válaszát!
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